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اپلیکیشن چینی تیک تاک برای کودکان محدود شد
 اپلیکیشن ویدیوی کوتاه چینی Douyin که نسخه چینی تیک تاک است، 
دسترسی همه کاربران پایین ۱۴ سال را با هدف محافظت از آنها در برابر 

محتوای نامناسب در »حالت جوان« قرار داد. 
این اقدام برای حمایت از کاربران خردسال، سخت گیرانه ترین اقدام در تاریخ این پلتفرم است. 
رگولاتورهای چینی سخت گیری در فضای اینترنت را امسال تشدید کرده و فضای آنلاین را 
برای مقابله با نقض ارزشهای این کشور رصد می کنند. مقامات چینی خواستار حفاظت بهتر 

از کودکان در برابر خطرات آنلاین شامل پرستش کورکورانه سلبریتی های اینترنتی هستند.
اپلیکیشن محبوب وی چت که متعلق به شرکت تنسنت است هم یک »حالت جوان« دارد 
که در صورت فعال شدن، دسترسی کاربران به بعضی از بازیها و قابلیتهایی مانند پرداخت پول یا 

امکان پیدا کردن دوستان نزدیک را محدود می کند.

 انتظارات رگولاتور ایرلندی
 درباره حریم خصوصی عینک فیسبوک 

مقامات ایرلند اعلام کردند فیسبوک برای بهبود عملکرد حریم خصوصی 
عینک هوشمندش در این کشور باید با آن ها همکاری کند. 

تنظیم کننده حریم خصوصی داده های ایرلند روز جمعه اعلام کرد، از فیسبوک خواسته، تا  
چراغ نشانگر LED که در عینک های هوشمند جدید این شرکت استفاده شده را برای اطلاع 
مردم به رگولاتور این کشور نشان دهد.مدیر حریم خصوصی داده های ایرلند )DPC( گفت که 
تنظیم کننده اصلی فیسبوک تحت قوانین سختگیرانه حریم خصوصی اتحادیه اروپا قرار دارد، 
زیرا مقر اروپایی این شرکت در دوبلین مستقر است. براساس گزارش ها، عینک های هوشمند 
فیسبوک، با مشارکت Ray-Ban  طراحی شده است. این عینک به کاربران اجازه می دهد 
تا به موسیقی گوش دهند، تماس بگیرند  و با استفاده از یک برنامه همراه تصاویر یا ویدئوهای 
کوتاه خود را در  این پیامرسان به  اشتراک بگذارند.مدیر داده های حریم خصوصی ایرلند اخیرا 
اظهار کرد: »در حالی که  بسیاری از دستگاه ها از جمله تلفن های هوشمند می توانند تصاویر و 
ویدئوی افراد ثالث را ضبط کنند، اما عموماً اینطور است که دوربین یا تلفن به عنوان دستگاهی 
که ضبط در آن اتفاق می افتد قابل مشاهده است اما در این عینک هوشمند نشانگر ریزی تعبیه 
شده که هنگام ضبط تصاویر روشن شده و پس از آن برای تنظیم به DPC متصل می شود.« 
این شرکت قرار است چراغ تعبیه شده در عینک را برای عملکرد بهتر ضبط  آزمایش کند.علاوه 
بر این مدیر داده های خصوصی ایتالیا نیز نگرانی هایی در این خصوص دارد. به همین علت  از 
فیسبوک در ۱۰ سپتامبر درخواست توضیحات کرده بود تا این شرکت عینک های هوشمند را 
برای رعایت قوانین حفظ حریم خصوصی ارزیابی کند. همچنین این رگولاتور اعلام کرد که 
می خواهد فیسبوک یک کمپین اطلاعاتی برای هشدار به مردم در مورد چگونگی ضبط تصاویر 

این افراد با وضوح کمتر ایجاد کند.

قیمت خانواده آیفون ۱۳ بعد از حباب قیمتی 
در این خبر قیمت حدودی گوشــی های هوشمند سری ۱3 شرکت اپل 
پس از احتساب رجیســتری و گارانتی آورده شده است.  چند روز قبل بود 
که شرکت اپل رویداد سالانه و پاییزه خودش را به صورت مجازی برگزار و 
پس از انتظارات فراوان و انتشار شایعات بسیار درباره تلفن هوشمند شرکت 

خودش، سری ۱3 آیفون را رونمایی کرد.
این خانواده شــامل چهار نسخه آیفون ۱۳، آیفون ۱۳ مینی، آیفون ۱۳ پرو و آیفون ۱۳ پرو 
مکس است. از مشخصات این سری گوشی های جدید غول فناوری یعنی شرکت اپل می توان 
به استفاده از سریع ترین پردازنده در بین تمامی گوشی های موجود در دنیا اشاره کرد که عملکرد 
تلفن ها را نیز بالا برده است.از ویژگی های بارز مدل آیفون ۱۳ پرو می توان به بزرگ ترین و با 
کیفیت ترین لنز های ممکن در دوربین و باتری قدرتمند اشاره کرد. مدل آیفون ۱۳ پرو مکس 
نیز نسخه پرچمدار تلفن های هوشمند شرکت اپل در سال ۲۰۲۱ است که به قوی ترین دوربین 
دنیا با هدف فیلمبرداری سینمایی و سریع ترین پردازنده در بین تمامی تلفن های هوشمند مجهز 

شده است.

 سفیدترین رنگ جهان رکورد »گینس« را
 از آن خود کرد 

دانشمندان با ســاخت یک رنگ فوق سفید توانسته اند به لطف اثر خنک 
کنندگی تابشی، اســتفاده از برق را در ساختمان ها کاهش دهند و ضمن 
جلوگیری از انتشار دی اکسید کربن، به معنای واقعی کلمه خانه ها را فقط 

با این رنگ خنک تر کنند.
محققان دانشگاه »پردو” )Purdue( یک رنگ را به قدری سفید ساخته اند که پوشاندن یک 
ساختمان با آن می تواند نیاز به تهویه مطبوع در ساختمان را کاهش داده یا حتی از بین ببرد. 
در واقع این رنگ آن قدر سفید است که عنوان سفیدترین رنگ جهان را در کتاب رکورد های 
گینس تصاحب کرد. اواخر فروردین ماه بود که خبر از ســاخت این رنگ فوق سفید توسط 

محققان دانشگاه »پردو« را گزارش کردیم، رنگی که تا ۹۸.۱ درصد نور را منعکس می کند.
محققان پس از آزمایش بیش از ۱۰۰ ماده بازتابنده مختلف برای این رنگ، سرانجام با استفاده 
از غلظت بسیار بالا از یک ترکیب شیمیایی به نام »باریم سولفات« که معمولاً برای ساخت 
کاغذ عکس و لوازم آرایشی سفید استفاده می شود، موفق به ساخت این رنگ شدند. آن ها برای 
رسیدن به این رنگ فوق سفید، از میان این ۱۰۰ ماده مختلف، ۱۰ ماده را منتخب کردند و برای 
هر یک از آن ها تقریباً ۵۰ فرمول مختلف را آزمایش کردند.این تیم همچنین از طیف گسترده ای 
از اندازه های مختلف ذرات »باریم سولفات« در رنگ خود استفاده کردند که به آن اجازه داد طیف 
وسیع تری از نور را پراکنده کند، زیرا اندازه های مختلف، طول موج های مختلف نور خورشید را 
پراکنده می کند. این رنگ از فرآیندی به نام »خنک کنندگی تابشی« استفاده می کند که در آن، 

جسم از طریق تابش حرارتی، حتی در زیر تابش مستقیم خورشید نیز گرما از دست می دهد.
این تنها فناوری نیســت که در حال حاضر برای مهار این فرآیند در حال توســعه اســت. 
ســال گذشته محققان دانشگاه »استنفورد« اعلام کردند که در حال ساخت »پنل های ضد 

خورشیدی« هستند که از خنک کنندگی تابشی برای برداشت انرژی در شب استفاده می کند.
“شیولین روان« استاد مهندسی مکانیک در دانشگاه »پردو« گفت: هنگامی که این پروژه را 
حدود هفت سال پیش آغاز کردیم، صرفه جویی در انرژی و مبارزه با تغییرات آب و هوایی را در 
ذهن داشتیم. این تیم رنگ خود را طوری طراحی کردند که نور خورشید را از سطح ساختمان ها 
منعکس کند. این رنگ گرمای بسیار کمی از خورشید جذب می کند و حتی می تواند سطحی 
را که روی آن قرار گرفته، خنک کند و نیاز به تهویه و کولر را کاهش دهد. این یک گام بزرگ 
در جهت کاهش اثرات مضر سیستم های تهویه بر محیط زیست است، زیرا رنگ های بازتابی 
تجاری موجود در بازار امروز معمولاً بین ۸۰ تا ۹۰ درصد از نور خورشید را منعکس می کنند و 
سطوح را خنک نمی کنند. این رنگ فوق سفید زیر نور شدید خورشید می تواند سطوح را ۱۳ درجه 
سانتیگراد خنک تر از محیط اطراف خود کند. محققان »پردو« ادعا می کنند که پوشش یک 
سقف به مساحت تقریباً ۹۲ متر مربع با این رنگ، قدرت خنک کنندگی معادل ۱۰ کیلووات را 
فراهم می کند که به گفته »شیولین روان” )Xiulin Ruan(، قوی تر از تهویه مطبوع مرکزی 
است که در اکثر خانه های امروزی استفاده می شود.از آنجا که تغییرات آب و هوایی باعث افزایش 
موج گرما در سراسر جهان شده است، راه حل های جدید برای کاهش فشار اضافی بر شبکه 
برق ناشی از استفاده از سیستم های تهویه مورد نیاز است. محققان »پردو« می گویند، می توانند 
این رنگ را حتی سفیدتر کنند، اما فرمولی که در حال حاضر از آن استفاده کرده اند، تجاری ترین 

راه ممکن است.

اخبار کوتاه 

نمی توان به صورت قطعی گفت که در دادگاه 
اپل و اپیک کدام شرکت پیروز شده، اما مدیر 
عامل Epic درخواست دادگاه تجدید نظر 
داده است.  یک هفته است که قاضی ایوان 
گونزالس راجرز تصمیم ۱۸۵ صفحه ای خود 
را درباره دادگاه Epic و Apple صادر کرده 
است. در مورد اینکه کدام شرکت برنده شد، تنها چیزی که می توان گفت این 

است که Epic مانند بازنده عمل می کند و اپل مانند یک برنده.
این حکم، اپل را منع می کند که از مراجعه مشتریان و توسعه دهندگان به سیستم عامل های 
پرداخت درون برنامه ای خارج از اپل، جلوگیری کند، اما قاضی همه چیز های دیگری را که اپیک 
می خواست از جمله حکمی که اپل را مجبور به نصب فروشگاه برنامه Epic در آیفون کند، رد 
کرد.قاضی همچنین اظهار داشت که با توجه به سابقه محاکمه، دادگاه در نهایت نمی تواند نتیجه 

بگیرد که اپل تحت قوانین انحصاری فدرال یا ایالتی انحصارطلب است. 
کیت آدامز، مشــاور عمومی اپل، گفت: »ما از حکم دادگاه بسیار خوشحالیم و این را یک برد 
بزرگ برای اپل می دانیم. » از سوی دیگر، تیم سوینی مدیرعامل Epic، در مورد حکم قاضی 
 اظهار داشــت که Epic »با آن مبــارزه خواهد کرد« که با اعتراض به این تصمیم این کار را 

انجام داد.

سران کشورهای آمریکا، ژاپن، هند و استرالیا 
که در چارچوب گــروه کواد همکاری دارند 
توافق کردند گامهایی برای ساخت زنجیره 

تامین نیمه رسانا بردارند. 
نشریه نیک کی ژاپن با اشاره به پیش نویس بیانیه 
مشــترک این گروه، اعلام کرد ســران گروه کواد در 

نشستی که هفته جاری در واشنگتن برگزار می شود، این توافق را اعلام می کنند.
جو بایدن، رییس جمهور آمریکا میزبان نخستین نشست حضوری سران کشورهای کواد خواهد 

بود که به دنبال تقویت همکاری برای مقابله با رفتار تهاجمی فزاینده چین است.
طبق گزارش نیک کی، در این پیش نویس گفته شده که این چهار کشور به منظور ایجاد یک 
زنجیره تامین قوی، ظرفیت تامین نیمه رسانای خود را مشخص کرده و آسیب پذیریها را شناسایی 
می کنند. همچنان در این بیانیه گفته شده که استفاده از فناوریهای پیشرفته باید بر مبنای احترام 
به حقوق بشر باشد. در این پیش نویس از چین نامی برده نشده اما این اقدام ممانعت از بکارگیری 

فناوریها از سوی چین برای توسعه نفوذش به سایر نقاط جهان را مد نظر دارد.
بر اســاس گزارش رویترز، آمریکا و چین بر سر موضوعات مختلفی شامل تجارت و فناوری 
اختلاف دارند. بایدن در آوریل اعلام کرد آمریکا و ژاپن به اتفاق در حوزه هایی مانند ۵G و زنجیره 

تامین نیمه رسانا سرمایه گذاری خواهند کرد.

ایلان ماســک در توئیتی اعلام کرد پروژه 
آزمایش اینترنت ماهواره ای استارینک در 
ماه اکتبر پایان می یابد. در نتیجه سرویس 
برای کاربران در کشورهای بیشتری مهیا 
می شود. به نظر می رسد مرحله آزمایشی 
اینترنت ماهواره ای اسپیس ایکس در حال 
پایان یافته است. ایلان ماســک در یک توییت اعلام کرد ماه آینده پروژه 

استارلینک از حالت بتا خارج می شود.
به عبارت دیگر فاز آزمایشــی پروژه در ماه اکتبر پایــان می یابد. بنابراین کاربران اینترنت در 

کشورهای بیشتری می توانند از اینترنت ماهواره ای این شرکت استفاده کنند.
این شــرکت تصمیم داشت تا سپتامبر سال جاری پوشش اینترنت ماهواره ای خود را به طور 
جهانی عرضه کند. در حال حاضر فقط ساکنان آمریکای شمالی و بخش هایی از اروپا در کنار 
کشورهایی مانند استرالیا، شیلی و نیوزلند می توانند از این سرویس استفاده کنند.البته قرار است 
پوشش استارلینک به مکزیک و ژاپن نیز گسترده شود اما اسپیس ایکس کشورهایی مانند فیلیپین 
و آفریقای جنوبی را نیز به طرح گسترش پوشش سرویس خود افزوده است.این شرکت آمریکایی 
اعلام کرد تا اواخر آگوست ۱۰۰ هزار پایانه استارلینک به مشتریان تحویل داده است. اما با پایان 

یافتن طرح آزمایشی و دسترسی کشورهای بیشتر به سرویس، این تعداد رشد می کند.

مبارزه مدیرعامل Epic با رای دادگاه اپل  توافق کشورهای کواد در زمینه ریزتراشه فاز آزمایشی اینترنت استارلینک ماه آینده پایان می یابد ممنوعیت ۶۰۰ برند چینی در آمازون

آمازون ممنوعیت بیش از ۶۰۰ برند چینی در 
این فروشگاه اینترنتی به دلیل نظرات قلابی 

را تایید کرد. 
آمــازون در واکنش به گزارش روزنامه ســاوت چاینا 
مورنینگ پســت در خصوص حذف بیش از ۶۰۰ برند 
چینی که در ۳۰۰۰ هزار حساب فروشنده صورت گرفت، 
اعلام کرد این شرکتها عامدانه و مکررا سیاستهای مربوط به نظر مصرف کننده که تشویق به ارسال 
نظرات مثبت را ممنوع می کند را نقض کرده بودند.این فروشــگاه آنلاین برای نخستین بار آمار 
مذکور را در مصاحبه سیندی تای، نایب رییس منطقه ای آمازون با شبکه تلویزیونی CCT چین 
مطرح کرده بود اما اقدامات گسترده در این زمینه را بی سر و صدا نگه داشته بود.برخورد با برندهای 
متخلف از پنج ماه پیش آغاز شد اما پس از ممنوعیت برندهای Aukey و Mpow توجهات 
بیشتری جلب شد. این فروشندگان جوایزی از جمله کارت هدیه به مشتریان برای ارسال نظر عرضه 
می کردند. آمازون بعدا برندهای RAVPower و واوا و برندهای کمتر شناخته شده دیگر را به 
دلیل رفتار مشابه ممنوع کرد. معلوم نیست چه تعداد برندهای غیرچینی با ممنوعیت مواجه شده اند.
بر اساس گزارش انگجت، نشانه هایی از دور زدن این ممنوعیت توسط فروشندگان چینی دیده 
شده است به عنوان مثال ایرباد Aukey تحت برند Key Series فروخته می شود. با این حال 
می توان گفت استراتژی ضد کلاهبرداری گسترده به میزان قابل توجهی بازار آمازون را تغییر داده اند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به  صورت سرزده 
از منطقه پانزده پستی تهران بازدید کرد. 

عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات، در نخستین دیدار سرزده از 
واحد های خدمت رسان به مردم از منطقه پانزده پستی تهران 
دیدن کرد و ضمن قدردانی از کارکنان این منطقه پســتی از 
نزدیک در جریان مشکلات کارکنان و مراجعه کنندگان قرار 

گرفت.
زارع پور در بدو حضور در این منطقه پســتی به واحد دریافت 
مرسولات پستی رفت و با مراجعه کنندگانی که قصد تحویل 
مرســولات خود را داشتند گفت وگو کرد و به برخی گلایه ها 
پاســخ داد و برای اصلاح برخی بخشنامه ها و آیین نامه های 

داخلی دستور داد.
در ادامه ایــن دیدار، وزیر ارتباطات و فنــاوری اطلاعات از 
واحدهای تجمیع مرسولات پســتی دیدن و با کارکنان این 

واحدها گفت وگو کرد و خواستار بیان مشکلات و انتظاراتشان 
شد. بر همین اساس تعدادی از کارکنان به نمایندگی از سایرین، 
به بیان مشــکلات و انتظارات خود پرداختند که عمده آن ها 
معطوف به بحث معیشــت و ارتقای شغلی کارکنان شرکت 

پست بود.
زارع پور پس از استماع نظرات نمایندگان این بخش با قدردانی 
از زحمات تلاشگران چرخه پستی کشور، به ویژه در دوران شیوع 
بیماری کرونا، که باعث افزایش حجم کاری آن ها شده است 
گفت: پســت از اهمیت و جایگاه ویژه ای برخوردار است و به 
همین دلیل نخستین دیدار سرزده ام را به این بخش اختصاص 

دادم.
وی تأکید کرد: پســت با مجاهدت های خســتگی ناپذیر و 
شبانه روزی کارکنانش به ویژه پس از شیوع کرونا به پیشران 
کسب و کارهای مجازی تبدیل  شــده است و در دورانی که 

بسیاری از مشاغل دور کار و حجم کاری آن ها کم شده است، 
حجم کاری کارکنان پست چندین برابر افزایش یافته تا بار باقی 

مشاغل را هم به دوش بکشند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات افزود: بسیاری از مشکلات 
و انتظاراتی که بیان  شد ناشی از انباشت در سال های گذشته 
است که حالا به اســتخوان لای زخم تبدیل شده است. این 
مشکلات نیازمند همدلی همه جانبه در دولت و مجلس برای 
اصلاح برخی قوانین و مقررات  به منظور پاسخ دادن به نیازهای 

کارکنان شریف و زحمتکش شرکت ملی پست است.
زارع پور در خاتمه خطاب به کارکنان پســت گفت: ما به طور 
جدی پیگیر حل مشکلات شما هستیم و به زودی جلسه ای 
با مدیرعامل و اعضای هیئت مدیره شرکت ملی پست داریم و 
راه های حل مشکلاتی که امروز مطرح شد را ریزتر و دقیق تر 

بررسی خواهیم کرد.

پست در دوره کرونا به پیشران کسب وکارهای مجازی تبدیل شده است 

تحقیقات رگولاتور آنتی تراســت هند 
نشان می دهد گوگل با سلطه خود بر بازار 
انگیزه و توانایی تولید کنندگان را برای 
توسعه سیستم های جایگزین اندروید 

محدود کرده است.
در گزارشی که واحد تحقیقات کمیسیون رقابت 
هند در ماه ژوئن منتشــر کرده، آمده است: گوگل 
توانایی و انگیزش تولید کنندگان دســتگاه برای 
توســعه و فروش محصولاتی با سیســتم عامل 

جایگزین اندروید را کاهش داده است.
این شرکت فناوری آمریکایی در بیانیه ای به رویترز 

اعلام کرد مشتاق همکاری با کمیسیون رقابت هند است تا نشان دهد چگونه دستگاه های اندروید رقابت و 
نوآوری را افزایش می دهند.

این در حالی است که رگولاتور هندی تاکنون درباره گزارش منتشر شده اظهار نظری نکرده است. قرار 
است اعضای کمیسیون مذکور گزارش را بررسی کنند و قبل از صدور دستور نهایی به گوگل فرصت دفاع 
از خودش را بدهند. به گفته یک منبع آگاه ممکن است دستور نهایی کمیسیون رقابت هند شامل جریمه 

نیز باشد.
این یافته ها، آخرین تحولات در خصوص چالش های رقابت گوگل در هند است. شرکت مذکور با چند 

تحقیق در بازارهای اپلیکیشن پرداخت و تلویزیون های هوشمند نیز روبرو است.
از سوی دیگر اتحادیه اروپا، آمریکا و برخی دیگر از نقاط جهان نیز تحقیقاتی درباره گوگل آغاز کرده اند. 

همچنین کره جنوبی نیز به دلیل مسدودسازی قابلیت شخصی سازی اندروید گوگل را جریمه کرده است.

محققان کشــور »آرایه های میکروالکترودی« را برای تحریک یا خوانش سیگنال های 
الکتریکی ناشی از سلول های زیستی مانند سلول های قلبی و عصبی ساختند.

در این آرایه ها امکان دسترسی همزمان به سیگنال های ۶۰ الکترود فراهم است. همچنین به علت بالا 
بودن رزولوشــن در ساختار آنها می توان به سیگنال های یک سلول مستقل دسترسی داشت. به همین 
دلیل این محصول از ســوی پژوهشگران حوزه زیست شناسی، علوم مغز و اعصاب و قلب مورد استقبال 
قرار گرفته است.در ساخت این آرایه ها از فناوری ساخت لایه های نازک نانومتری سرامیکی و فلـزی و 
همچنیـن تکنیک فتولیتوگرافی بـا دقـت زیـر میکرون بـا اسـتفاده از مـواد زیست سـازگار بهـره گرفتـه 
شـده است. فرآینـد ساخت این آرایه ها قابلیت سـاخت الکترودهای بـا مشخصات سفارشی مشتری را فراهم 
می آورد.این آرایه ها با فناوری ساخت لایه های نانومتری برای تحریک الکتریکی و ثبــت بازخــورد و 
سـیگنال های فیزیولوژیکی سلول های مغزی و عصبی طراحی و تولید شده است بر این اساس می توان 
آن را محصـول همگرایی نانوفناوری و فناوری اطلاعات در نظر گرفت.این طرح حاصل دستاورد محققان 

در حوزه فناوری های همگرا است.

اقدام جدید هند علیه انحصارگرایی گوگل 
در این کشور 

 »آرایه های میکروالکترودی« 
برای مطالعات پزشکی تولید شد

کلاب هاوس تنها اپلیکیشنی برای گوش 
کردن به سخنرانی افراد معروف نیست 
و اتاقهای مختلفی از جمله اتاقهایی دارد 
که کاربران در آنجا می توانند مکالمات 

خصوصی با دوستانشان داشته باشند. 
جیــن مانچون وونگ، محقق اپلیکیشــنها که 
قابلیتهای آزمایشی مخفی در آنها را کشف می کند، 
به تازگی پی برده است کلاب هاوس روی شیوه 
جدیدی برای دعوت کاربــر از مخاطبانش برای 
داشتن یک مکالمه صوتی کار می کند که »ویو” 
)Wave( نــام دارد. اگر ایــن قابلیت به صورت 

عمومی منتشر شود، کلاب هاوس یک دکمه »ویو« را در پروفایل کاربران اضافه خواهد کرد و کاربر با زدن 
روی آن به دوستانش اطلاع می دهد مایل است با آنها مکالمه صوتی داشته باشد و اگر آنها پاسخ دهند، 

کلاب هاوس تنها یک اتاق برای کاربر باز می کند.
بر اساس گزارش انگجت، کلاب هاوس به عنوان یک اپلیکیشن شبکه اجتماعی صوتی برای iOS شروع 
به فعالیت کرد و در ابتدا کاربران باید برای پیوستن به آن در لیست انتظار می ماندند و ورود به آن تنها با دعوت 
امکان پذیر بود.   با این حال نسخه اندروید کلاب هاوس چند ماه پیش منتشر شد و این شبکه اجتماعی 
صوتی به روی همه گشوده شد. شخصیتهای مشهوری مانند ایلان ماسک و مارک زاکربرگ پیش از این با 
برگزاری گفت و گو در اتاقهایی با حضور مخاطبان عمومی، از این پلتفرم استفاده کرده بودند. این قابلیت در 
دست طراحی استفاده از کلاب هاوس را توسعه بخشیده و کاربران را متقاعد می کند برای صحبت با دوستان 

و خانواده شان از اپلیکیشن دیگری استفاده نکنند.

 ساخت قابلیت جدید در کلاب هاوس
برای جذب کاربران

 ابداع عصای رباتیکی 
برای تقویت جهت یابی نابینایان 

 خدمه اولین ماموریت خصوصی مداری اسپیس ایکس
 به زمین بازگشتند

چهــار خدمه غیرنظامی ماموریت Inspiration۴ شــرکت 
فضایی اسپیس ایکس پس از یک ورود آتشین در جو زمین 
در آب های اقیانوس اطلس در فلوریدای آمریکا فرود آمدند. 
کپسول »کرو دراگون« شرکت فضایی اسپیس ایکس در این 
ماموریت که »تاب آوری« نام دارد شنبه بعد از ظهر با استفاده از 
چتر نجات سرعت خود را کاهش داد و در نزدیکی مرکز فضایی 

کندی فرود آمد.
خدمه این کپسول پس از بازیابی توسط مامورینی که با کشتی خود را به 
محل فرود این کپسول می رسانند سوار به یک دستگاه بالگرد می شوند و در 
یک پرواز کوتاه مدت به مرکز سابق فرود شاتل فضایی بازگردانده می شوند.

بازگشت آنها پس از تقریباً سه روز، نتیجه موفقیت آمیز اولین پرواز فضایی 
مداری با بودجه خصوصی، به رهبری »جارد ایزاکمن« میلیاردر نیکوکار بود.

وی بیمارستان تحقیقات کودکان سنت جود واقع در ممفیس را به عنوان بانی 
برای جمع آوری کمک های مالی مرتبط با این ماموریت انتخاب کرد. سپر 
حرارتی این کپسول در حین بازگشت مجدد به زمین تا سه هزار و ۵۰۰ درجه 

فارنهایت تحت گرمای شدید قرار گرفت.
اندی تران سرپرست تولید محصولات الکترونیک فضاپیمای شرکت اسپیس 
ایکس گفت: دراگون خود یک وسیله نقلیه فوق العاده هوشمند است که تا حد 

زیادی مستقل است ... بنابراین خدمه واقعاً باید بنشینند و از پرواز لذت ببرند.
خدمه بازیابی کپسول دراگون را ۳۰ دقیقه پس از فرود بر آب های اقیانوس 

اطلس در ساحل فلوریدا بر روی عرشه یک کشتی بازیابی بالا بردند.
اسپیس ایکس اعلام کرد که خدمه کپسول دراگون پس از سه روز انجام 
تحقیقات پزشکی در زمینه میکرو گرانش و تماس های متعدد با زمین از جمله 
تماس با بیماران بیمارستان سنت جود و نیز تماس با »تام کروز« بازیگر سینما، 

در حین انتظار برای بازیابی در دریا فیلم تماشا می کردند.
شرکت فضایی اســپیس ایکس روز ۱۵ سپتامبر )چهارشنبه ۲۴ شهریور( 
ماموریت Inspiration۴ را انجام داد و طی آن چهار شهروند غیرنظامی 
را به مدار زمین فرســتاد.   چهــار خدمه ماموریــت Inspiration۴ از 
 مجموعه پرتاب ۳۹ پایگاه فضایی کندی ناسا در فلوریدا به مدار زمین سفر 

کردند.
اسپیس ایکس کپسول فضایی دراگون را بر روی موشک فالکون ۹ در روز 
۱۵ ســپتامبر از پایگاه فضایی کندی در فلوریدا به فضا ارسال کرد. کپسول 
دراگون تنها ســه روز در فضا خواهد مانــد و هر ۹۰ دقیقه یک دور در مدار 
خواهد چرخید. این کپسول با سرعت ۱۷ هزار مایل بر ساعت)۲۷ هزار کیلومتر 
بر ساعت( حرکت می کند. برخلاف سفرهای فضایی جف بزوس و ریچارد 

برانسون، فضاپیمای شرکت اسپیس  ایکس به مدار زمین رفته است.

 »عصای سفید« که بسیاری از نابینایان برای حرکت در جهان 
بر آن تکیه دارند در یک قرن اخیر ارتقا نیافته است، اما اکنون 
محققان از پیشــرفت در زمینه ابداع »عصای رباتیکی« خبر 
می دهند که امیدوارند موجب ارتقای عصای سفید و کمک به 

جهت یابی نابینایان شود. 
نمونه اولیه این عصای رباتیک مجهز به دوربین سه بعدی رنگی، چند حسگر 
و یک رایانه است که برای هدایت کاربر به مکان مورد نظر طراحی شده است 
و از برخورد با هرگونه مانع در طول راه جلوگیری می کند. به گفته »گانگ یه« 
استاد دانشکده مهندسی دانشگاه مشترک المنافع ویرجینیا، در ریچموند واقع در 
آمریکا هنوز مسائلی وجود دارد که قبل از آماده شدن این عصای رباتیک برای 
جهان واقعی باید حل شود. به عنوان مثال، دستگاه باید به اندازه کافی سبک 
باشد تا کاربر پسند شود. به محض اصلاح جزییات فنی، عصا برای پذیرش 
در میــان افراد دارای نقص بینایی مورد آزمایش نهایی قرار خواهد گرفت.یه 
خاطرنشان کرد: امید این است که افراد کم بینا با استفاده از این عصای رباتیک 
بتوانند در فضاهای داخلی بزرگ و ناآشنا آسان تر حرکت کنند.وی افزود: در 
حال حاضر، افرادی که از عصای سفید استفاده می کنند، می توانند از فناوری 
به روش های خاصی استفاده کنند. برنامه های مبتنی بر تلفن همراه وجود دارد 
که به عنوان مثال به جهت یابی در خارج از منزل کمک می کند.این محققان 

در نسخه های قبلی این عصای رباتیک تلاش کردند با استفاده از نقشه های 
طبقه ساختمان به مساله جهت یابی داخلی بپردازد. کاربران می توانند عصا را به 
هر کجا که می خواهند برسانند و عصا - از طریق نشانه های صوتی و نوک 
غلتکی موتوری - می تواند آنها را به مقصد راهنمایی کند. اما یه گفت برای یک 
فرد نابینا دشوار است که به عنوان مثال، یک چرخش کاملًا دقیق انجام دهد و 
در فاصله ای طولانی، اشتباهات اندکی ایجاد می شود که در نهایت کاربر را در 
مکان اشتباه رها می کند.اکنون محققان در نسخه اولیه این عصا یک دوربین 
سه بعدی رنگی اضافه کردند که نه تنها ویژگی هایی مانند درهای ورودی، 
پله ها و موانع بالقوه خطرناک را تشخیص می دهد، بلکه فاصله آنها را نیز تعیین 
می کند. با اســتفاده از این اطلاعات، همراه با داده های ناشی از یک سنسور 
خاص، رایانه روی عصا می تواند کاربر را به طور دقیق راهنمایی کند و او را از 
موانع موجود در راه مطلع سازد.محققان معتقدند پروژه های تحقیقاتی مانند این 
عصای رباتیک فرصت هایی را برای زندگی بهتر افراد کم بینا فراهم می کند. 
هنوز مشخص نیست که این عصای رباتیک چه زمانی به صورت تجاری به 
بازار عرضه می شود. محققان خاطر نشان کردند که در نهایت، هر محصولی 
باید توسط سازمان غذا و داروی آمریکا به عنوان یک وسیله پزشکی تأیید شود.
به گفته محققان، اجزای الکترونیکی این عصای رباتیک باید با دوام باشند. نوک 
غلتک این عصا به احتمال زیاد فرسوده می شود، اما می توان آن را تعویض کرد.

ستاد توسعه زیست فناوری اعلام کرد؛

حمایت ۱۰ شتابدهنده از ایده های نوآورانه امنیت غذایی
ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری از حمایت ۱۰ شــتابدهنده برای پرورش ایده های 

نوآورانه در راستای تضمین امنیت غذایی خبر داد.
زیســت بوم نوآوری و فناوری در حوزه امنیت غذایی به ســرعت در حال 
گسترش است. بازیگران جدیدی به این زیست بوم افزوده می شوند تا با نفوذ 
فناوری و نوآوری به آن شاهد ارتقا در تولید محصولات ایران ساخت باشیم. 
تلاش ها در این حوزه به ثمر نشسته است و در سال های اخیر شتابدهنده های 

این حوزه گسترش یافتند.

با حمایت ســتاد توسعه زیســت فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری تعداد شتابدهنده های این حوزه به ۱۰ رسیده است.

این شتابدهنده ها کمک می کنند تا ایده ها پرورش یابند و کسب و کارهای 
نوپا در این حوزه تقویت شوند. آنها روی ایده های برتر این حوزه سرمایه گذاری 

و آنها را تا رسیدن به محصول فناورانه همراهی می کنند.
به این ترتیب با نفوذ بیشتر فناوری می توان شاهد رفع چالش های این حوزه 
با سرعت بیشتری باشیم. چرا که این ایده ها به افزایش عملکرد محصولات 
کشــاورزی، افزایش راندمان آب، استفاده از کودهای زیستی برای افزایش 

محصول کمک می کنند.همچنین ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری برای استفاده از ظرفیت محققان این حوزه نیز دست 
به کار شده است تا از طرح ها و پروژه های پژوهشگران این حوزه حمایت کند. 

طرح های فناورانه که اجرایی شدن آنها کشور را بی نیاز می کند.
چرا که زیست فناوری از حوزه هایی است که می تواند ارزش افزوده بالایی 
برای امنیت غذایی ایجاد کند و رقم آن می تواند به ۴۰ میلیارد دلار برسد. البته 
امنیت غذایی خود بخش های مختلفی مانند دامپروری و کشاورزی دارد که 

ستاد از طرح های فناورانه در هر یک از این حوزه ها حمایت می کند.

سگ رباتیک از ایمنی کارگران خودروسازی محافظت می کند 
ســگ رباتیک بوســتون دینامیکز در کارخانه 
خودروســازی کیا در کره جنوبی برای کمک به 
حفظ ایمنی کارگران به کار گرفته شــده است. 
ســگ رباتیک بوستون دینامیک به نام »اسپات« 
شغل جدیدی یافته اســت. شرکت هیوندای به 

طور آزمایشی از ربات مذکور در کارخانه کیا در کره 
جنوبی استفاده می کند.

سگ رباتیک در این کارخانه به عنوان ابزاری برای حفظ ایمنی 
کارگران به کار می رود. این برنامه آزمایشی نخستین همکاری 
بین دو شرکت از زمانی است که هیوندای بخش اعظم سهام 

بوستون دینامیک را خریده است.
البته رباتی کــه در کارخانه هیوندای به کارگرفته شــده با 
نمونه های پیشین متفاوت است. دلیل این تفاوت آن است که 
آزمایشگاه رباتیک شرکت خودروسازی بخشی به پشت اسپات 
اضافه کرده که دارای ابزارهای مختلف از جمله دوربین گرمایی، 

لیدار و دستگاه های رایانشی دیگر برای انجام فعالیت هایی با 
هوش مصنوعی است.

واحد پردازش هوش مصنوعی به اسپات کمک می کند افراد 
را ردیابی کند بر دما نظارت داشــته باشد و خطر آتش سوزی 

را کنترل کند.

علاوه بر آن وب سایتی به پرسنل کارخانه اجازه می دهد در 
صورت نیاز به یک منطقه از کارخانه ربات را از راه دور کنترل 

کنند.
به گفته هیونــدای این برنامه به ارزیابی قابلیت تأثیرگذاری 

اسپات به عنوان یک ربات گشت زنی شبانه کمک می کند.
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